

TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

JULY 2014 / ИЮЛЬ 2014

Tax bodies are prohibited from demanding the taxpayers of advance tax payments

The recent amendments to the Tax Code of the Kyrgyz Republic prohibit the tax bodies from requiring the taxpayers to perform the tax payments in excess of their tax liabilities (Law of the KR #141 of July 18, 2014).

New definition of initial value of a fixed asset for the tax purposes

The initial value of a fixed asset for the tax purposes shall, inter alia, include the interest expenses related to loans received for financing of an acquisition or production of the fixed asset for own use. Formerly, it only included interest expenses incurred for the purpose of acquisition of fixed asset (Law of the KR #141 of July 18, 2014).

Zone coefficients for land tax purposes can be increased

The Parliament of the Kyrgyz Republic has approved in the first reading the draft of law on increase of the basic rates of the zone coefficients for the cities Bishkek and Osh from 0.6 to 3 (Decree of the Jogorku Kenesh of the KR #4165-V of June 18, 2014).

New form of information report on property tax has been approved

Government of the Kyrgyz Republic has recently approved new form of information report on the property tax on immovable of 1st group (STI-086) as well as procedures for its filling (The Decree of the Government of the KR #365 of July 2, 2014).

Налоговым органам запрещается требовать от налогоплательщиков уплаты налогов авансом

Согласно последним изменениям в Налоговый Кодекс Кыргызской Республики налоговым органам запрещено требовать от налогоплательщика уплаты денежных средств сверх суммы налогового обязательства. (Закон КР №141 от 18 июля 2014 г.).

Новое определение первоначальной стоимости основного средства для целей налогообложения

В первоначальную стоимость основного средства для целей налогообложения включаются, помимо прочего, процентные расходы, связанные с приобретением и производством такого основного средства для собственного использования. Ранее включались лишь процентные расходы, связанные с приобретением основного средства. (Закон КР №141 от 18 июля 2014 г.).

Зональные коэффициенты для целей земельного налога могут быть увеличены

Парламент Кыргызской Республики одобрил в первом чтении законопроект, предусматривающий увеличение базовых ставок зональных коэффициентов для городов Бишкек и Ош с 0,6 до 3 (Постановление Жогорку Кенеша КР №4165-V от 18 июня 2014 г.).

Утверждена новая форма информационного расчета по налогу на имущество

Правительство Кыргызской Республики утвердило новую форму информационного расчета по налогу на недвижимое имущество 1-й группы (STI-086), а также порядок по его заполнению (Постановление Правительства КР №365 от 2 июля 2014 г.).

Government proposed changes to law of social contributions' tariffs

The Government of the KR proposed new approach of payment of social contributions for the members of households and farmers and individual entrepreneurs working under the patent regime; increase of social contributions' rate for individual entrepreneurs working under simplified tax regime or tax contract regime till 10 percent (Decree of the Government of the KR #379 of July 8, 2014).

Правительство предлагает изменения в законодательство о тарифах страховых взносов

Правительство Кыргызской Республики предлагает новый подход к определению обязательства по страховым взносам членов крестьянских хозяйств и фермеров, а также индивидуальных предпринимателей, работающих на патентной основе. Также предлагается увеличить ставку отчислений индивидуальных предпринимателей, работающих по упрощенному режиму налогообложения или на основе налогового контракта до 10 процентов (Постановление Правительства КР №379 от 8 июля 2014 г.).

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

www.bakertilly.kg

An independent member of Baker Tilly International

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.